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VERSLAG VERGADERING GECOMBINEERDE RAADSCOMMISSIES 
 

GEMEENTEREKENING 2012 PROGRAMMA 9: ONDERHOUD EN BEHEER OPENBARE 

RUIMTE + PARAGRAAF 2 DUURZAAMHEID 
 

Datum: 22 mei 2013 

Plaats:   Oude raadzaal 

Tijd:      16.20-17.00 

 

Aanwezig: mw. A. Postma (voorzitter), dhr. W. Moes (PvdA), dhr. J.P. Loopstra (PvdA) dhr. J. 

Evenhuis (VVD), dhr. R.P. Prummel (Stadspartij), dhr. A.W. Maat (Stadspartij), dhr. J.P. Dijk (SP), 

dhr. K.S.K. van der Veen (GroenLinks), mw. G.E.J. Copini (D66), mw. A. Kuik (CDA), mw. I.M. 

Jongman (ChristenUnie), mw. S. Klein Schaarsberg (Student & Stad), dhr. G.J. Kelder (PvdD) 

Wethouder: dhr. J. Seton 

Namens de griffie: mw. A. Weiland (commissiegriffier) 

Verslag: dhr. Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland) 

 

Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. Wethouder Seton wordt 

bijgestaan door de heren Sissing, Van Bolhuis en Van Heijst. 

Dhr. Moes (PvdA): 

• Geeft complimenten aan iedereen die ervoor zorgt dat de stad schoon blijft. De resultaten van 

de BORG liggen boven het beoogde niveau. 

• BORG: wanneer merkt de stad iets van het uitstellen van het langcyclisch onderhoud? 

Wanneer moet extra worden geïnvesteerd om alles weer structureel op orde te krijgen? 

Wanneer is sprake van vervangen i.p.v. volstaan met onderhoud en wat zijn daarvan de 

kosten? De fractie wil weten of het onderzoek al is uitgevoerd en overweegt daarover een 

motie in te dienen. 

• Wat doet de gemeente om zonnepanelen op de eigen daken van de gemeente te realiseren en 

bedrijven en instellingen te interesseren of hun daken beschikbaar te stellen? 

• De bewonersparticipatie bij het onderhoud van de leefomgeving is succesvol. Is de 

groenparticipatie verder te verbreden en te versterken? Kunnen meer projecten worden gedaan 

en kunnen deze met schoonmaakactiviteiten worden verbreed? 

• Spreker is tevreden over de afvalinzameling. 

• Goed dat een lening wordt verstrekt aan Grunneger Power. 

• Ligt de gemeente op schema bij het vervangen van verlichtingskabels? Hoeveel moet worden 

gedaan om het geheel op lange termijn op peil te houden? 

Dhr. Evenhuis (VVD): 

• De BORG-rapportages zien er goed uit. 

• Kastanjeziekte: de fractie bepleit internationaal onderzoek. Als per jaar zes bomen worden 

vervangen, is na vijftig jaar alles vervangen. 

• Spreker is blij met de bewonersparticipatie bij de leefomgeving. 

• Herewegviaduct, de tussentijdse investeringen: waarom is dit nodig? 

• Spreker vindt de conferentie duurzaamheid interessant. De stad is gezien de beperkte ruimte 

ongeschikt voor windmolens. 

Dhr. Kelder (PvdD): 

• Is blij dat resultaten zijn geboekt op het gebied van ecologie. Samenwerken met corporaties is 

belangrijk. 

• Eetbare stad: activiteiten blijven nodig. Goed dat de bij aandacht krijgt. 

• Graag aandacht voor diervriendelijk bestrijden van ongedierte, ook in opleidingen. 

• Afvalscheiding blijft overal belangrijk, ook aan de bron bij de consument. 

• Duurzaam wagenpark: naast het eigen wagenpark is het faciliteren van bedrijven en 

ondernemers door de gemeente van belang. 
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• Paragraaf duurzaamheid: de twee moties van de PvdD uit 2011 komen pas volgende week in 

de commissie. Spreker hoopt dat die goed worden uitgevoerd. 

• Waarom zijn slechts 33 van de beoogde 50 groene daken gerealiseerd? 

Mw. Jongman (ChristenUnie): 

• Is positiever dan dhr. Moes over de vervanging van de verlichtingskabels. 

• De aanpak van hondenpoep heeft resultaat, het is een succesvol project. 

• Het onderdeel over stadstoezicht is positiever dan het in werkelijkheid was. 

• De nascheiding van kunststoffen heeft succes. Spreker neemt aan dat dit wordt vervolgd. 

Klopt dit? 

Dhr. Dijk (SP): 

• Is het eens met mw. Jongman wat betreft het succes bij de aanpak van hondenpoep en de 

nascheiding van kunststoffen. 

• Is blij met de resultaten van de BORG-rapportage. 

• Complimenten voor het verduurzamen van de stad, waaronder het wagenpark. 

• De gemeente moet de verpakkingsindustrie blijven aanspreken. 

Dhr. Van der Veen (GroenLinks): 

• Hoe kunnen de BORG-scores stijgen terwijl er minder geld is? 

• Ontsnipperingsproject: zijn er nog knelpunten in de stedelijke ecologische structuur? Gaat het 

college daarmee aan de slag? 

• Is het eens met de opmerkingen over nascheiding. Komen er ook op andere plekken 

papiercontainers? 

• Duurzaamheid, de brief bij de rekening: kunnen de uit 2009 en 2011 vrijgevallen middelen 

opnieuw worden ingezet voor duurzaamheid? Zo kan de bezuinigingstaakstelling van 7 ton 

worden opgeheven om daarmee in duurzaamheid te blijven investeren. 

Dhr. Maat (Stadspartij): 

• BORG: kunnen fietsklemmen verplicht worden gesteld bij kamerverhuurbedrijven? 

• Biobrandstof uit gewassen: gewassen zijn er om op te eten. Het college moet eens zorgvuldig 

naar deze toepassing kijken. 

Mw. Kuik (CDA): 

• De BORG-score ziet er goed uit. Draagt een schone omgeving bij aan veiligheid? Kan dit 

worden gemeten? 

• Participatie is succesvol, graag verder stimuleren. 

• Papierinzameling: het beoogde doel is niet helemaal gehaald. Treft het college extra 

maatregelen? Of wordt de doelstelling aangepast? 

• De fractie is tevreden over het beleid voor duurzaamheid. 

• Herewegviaduct: er is zorg, onderhoud en vernieuwing is hard nodig. 

Mw. Klein Schaarsberg (Student&Stad): 

• BORG: goed dat extra nadruk op de binnenstad is gelegd. 

• Eens met mw. Jongman wat betreft eigen initiatieven van bewoners. 

• Stadsparken: complimenten voor het nieuwe beleid. 

• Afvalinzameling: gaat de reserve in 2013 echt naar beneden? 

Mw. Copini (D66): 

• Complimenten voor de BORG-score en de groenparticipatie. 

• Afvalinzameling en verduurzaming gaan goed. Hoe kan het dat bij het verduurzamen van het 

wagenpark ROEZ en OCSW achterlopen? 

• Paragraaf duurzaamheid: spreker is tevreden over de integratie van het aspect duurzaamheid. 

Is de gemeente op schema met het uitvoeren van projecten die voortvloeien uit het masterplan 

energieneutraal Groningen? 

• Hoe is de afgelopen jaren gestuurd op de resultaten bij het beleid voor duurzaamheid? 

• Spreker vroeg tijdens de duurzaamheidscommissie aandacht voor drie punten: het belang van 

het goede voorbeeld geven door de gemeente, de flexibele toepassing van regelgeving bij 

zonnepanelen en laadpalen en het bieden van meer ruimte aan bewoners en bedrijven. 
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Wethouder Seton: 

• Neemt de complimenten over de BORG in ontvangst. Het is een kwetsbaar evenwicht. Het 

gebeurt met minder geld en dat kan door nog slimmer en integraler bezig te zijn. 

• Langcyclisch onderhoud en de vraag van dhr. Moes: er is geen sprake van een bepaald 

omslagpunt waarna het zou kantelen. Er wordt wel gemeten hoe de staat van onderhoud 

verloopt. Het is een ingewikkelde rekensom om te bepalen hoe lang nog met onderhoud kan 

worden doorgegaan i.p.v. vertraagd investeren. Het hangt ook af van de hoeveelheid gelden 

die beschikbaar zijn voor investeringen. Het juiste kritieke punt is niet goed vast te stellen. 

• Zonnepanelen: achttien daken van de gemeente zijn binnenkort voorzien. Het vervolg en de 

voorbeeldfunctie zitten in de ESCO. 

• Bewonersparticipatie: de gemeente organiseert dit niet zelf, de gemeente lift mee op 

initiatieven. Er komen steeds meer initiatieven. 

• Papierinzameling: er wordt minder ingezameld omdat mensen minder abonnementen hebben. 

De gemeente speelt erop in maar er is een grens in wat de gemeente kan doen. 

• Hondenpoep: het beleid wordt geëvalueerd, het resultaat komt na de zomer naar de raad. 

• Kastanjeziekte: de ziekte is nog niet onder controle. Er is goed internationaal onderzoek. Het 

vervangen van zes bomen per jaar: waarschijnlijk moeten er meer bomen worden vervangen. 

• De Herewegviaduct is veilig. Er vindt uitgebreide monitoring plaats en in 2017 wordt het 

viaduct aangepakt. Als onveilige situaties ontstaan, neemt de gemeente aanvullende 

maatregelen. 

• Windenergie: het college voert de motie over windmolens in de stad uit. 

• Duurzaamheid doet de gemeente samen met partners. 

• Kleinschalige akkerbouw en bijen: de gemeente zet er nog steeds op in. 

• Ongediertebestrijding: in de opleiding wordt aandacht besteed aan diervriendelijke middelen. 

het college gebruikt deze middelen zo veel mogelijk. 

• Duurzaam wagenpark: de gemeente moet het goede voorbeeld geven. ROEZ en OCSW 

blijven achter bij de beoogde doelstelling, er is wel groei. 

• Moties fair trade: het college heeft de moties beantwoord. 

• Groene daken: wethouder Van der Schaaf heeft al toegezegd dit te zullen uitzoeken. 

• De gemeente gaat door met de burgerparticipatie. 

• Nascheiding kunststof: dit gaat goed en de gemeente gaat ermee door. De gemeente blijft wel 

om zich heen kijken. 

• Hoe met vrijgevallen gelden wordt omgegaan, bestaan afspraken. Het is niet bij de rekening 

aan de orde. 

• Fietsklemmen bij kamerverhuurbedrijven: de vraag is of dit kan worden gehandhaafd. 

• Biobrandstoffen uit gewassen: niet alle gewassen zijn geschikt als voedsel. Het moet in breder 

verband worden gezien. 

• Schoon en veilig: er is een verband tussen beide, maar om dit te meten, is moeilijk. Het 

college benadert het integraal. 

• Voor toiletten in het Noorderplantsoen wordt een oplossing gezocht. 

• Afroming reserve: het college gaat het overschot uitfaseren door de tarieven minder te 

verhogen. 

• Masterplan energie: het college is flink aan de gang, de tussenstand komt in 2015. Er wordt 

gestuurd op resultaten. Er wordt veel geïnvesteerd in relaties en netwerken. 

• Minder regels: de landelijke regels stellen grenzen. Het nieuwe landelijke energieakkoord 

biedt openingen om te salderen en leidt dan tot nieuwe mogelijkheden. 

• Straatverlichting: over vijf jaar is het niveau bereikt dat de gemeente alles kan gaan bijhouden. 

• Knelpunten ecologische structuur: de gemeente is onvoldoende in staat om bewoners duidelijk 

te maken wat de gemeente doet op het gebied van ecologisch beheer en groen. Het college is 

overtuigd van het belang van ecologisch beheer. 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 17.00 uur. 


